
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU ZDRAVOTNĚ SOCIÁLNÍ FAKULTY 

JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH 
ZE  DNE  12. LEDNA 2006 
 
Přítomní členové (bez titulů): L.Kozlová, P.Zimmelová, V.Šnorek, O.Doskočil, 
M.Velemínský ml., A.Novotný, J.Mudra,  J.Kříž,  T.Chovanec, K.Cvejnová  
 
Omluveni: M.Hrušková, R.Švestková, J.Kučera 

 
Hosté (bez titulů): M.Velemínský – děkan ZSF JU, V. Tóthová -  proděkanka ZSF 
JU, V.Vurm – proděkan ZSF JU, B.Papáček- tajemník  ZSF JU, P.Scholz – předseda 
Studentské rady JU 
 

Program:  
1. Ochrana veřejného zdraví - magisterské navazující studium  
2. Doktorský studijní program  
3. Opatření děkana ZSF JU 1/2006  
4. Informace o návrhu Centra aplikovaného výzkumu  
5. Změna Statutu ZSF JU související se změnou VŠ zákona  
6. Změny ve Vědecké radě ZSF JU  
7. Různé 

 
Na úvod zasedání AS ZSF JU byla  předsedkyní doc. Kozlovou představena nová 

senátorka za studentskou komoru AS ZSF JU slečna Klára Cvejnová, která nahradila 
senátorku Zdeňku Eliškovou, která se z rodinných důvodů vzdala funkce.  
 
1. Akreditace nového studijního programu Specializace ve zdravotnictví, 

studijní obor Odborný pracovník v ochraně veřejného zdraví.  
Na návrh proděkana pro rozvoj doc. MUDr. Vladimíra Vurma, CSc. předkládá 

děkan fakulty.  
 
Doc. Vurm podrobně referoval a zodpověděl dotazy senátorů. 
AS ZSF JU vzal tuto skutečnost na vědomí a doporučil podat akreditaci 

navazujícího magisterského programu. 
 
2. Doktorský studijní program 

Předkládá děkan ZSF JU prof. MUDr. Miloš Velemínský, CSc. 
 
Děkan ZSF JU seznámil senátory s tím, že bylo nutno podat reakreditaci 

doktorského studijního programu. Senátor Doskočil apeloval na stylistickou úpravu 
textu. Byl diskutován materiál pro akreditační komisi. Bylo konstatováno, že návrhy 
témat disertačních prací vycházejí pouze z nabídky školitelů, doktorand může přijít 
s vlastním tématem. Doc. Kozlová uvedla, že v souvislosti s reakreditovaným 
doktorským studiem budou i bakalářský a magisterský studijní program, které budou 
reakreditovány v tomto roce, přejmenovány na Rehabilitační - psychosociální péče o 
děti, dospělé a seniory, čímž by byla zachována kontinuita všech stupňů studia.  

AS ZSF JU doporučuje předložit materiál  k reakreditaci. 
 
 



 
3. Opatření děkana ZSF JCU 1/2006  

Předkládá děkan ZSF JU prof. MUDr. Miloš Velemínský, CSc. Na návrh paní 
proděkanky doc. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D., R.N. 

 
Proděkanka pro pedagogickou činnost doc. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D., R.N. 

seznámila senátory s tím, že v akademickém roce 2006/2007 otevře ZSF JU ve 
studijním programu Ošetřovatelství kromě oborů uvedených v opatření děkana ZSF 
JU č. 26/2005 ještě tříleté bakalářské studium v oboru Porodní asistentka – 
kombinovaná forma. Pro přijímací zkoušky v tomto oboru byl akceptován obsah 
přijímací zkoušky z biologie v rozsahu gymnaziálního učiva.  

Zároveň byli senátoři seznámeni se změnami podmínek přijímacího řízení pro 
obor Biofyzika a zdravotnická technika, kdy bylo navrženo, aby byli bez přijímacích 
zkoušek přijati uchazeči s průměrným prospěchem ze všech předmětů na střední 
škole do 2,0 včetně a současně průměrný prospěch ve fyzice byl lepší nebo roven 
2,0. O přijetí uchazeče však rozhodne děkan na doporučení studijního oddělení. 

 
Hlasování: 10 pro  návrh, 0 se zdrželo, 0 proti 
Návrh byl schválen.  
 
4. Informace o návrhu vzniku Centra aplikovaného výzkumu 

Předkládá děkan ZSF JU prof. MUDr. Miloš Velemínský, CSc. 
 

Smyslem vzniku je koordinace činností, které by po odborné stránce zajišťovaly 
katedry. Vznik by pravděpodobně nevyžadoval další finanční náklady, protože část 
činnosti je již dnes součástí pracovní náplně pedagogických pracovníků. Senátor 
Šnorek diskutoval, zda je ve všech navrhovaných centrech realizován aplikovaný 
výzkum. Nutností pro další rozvoj je získat validní data z terénu. Tajemník fakulty 
upozornil na vhodnost existence centra „pod jednou střechou“.  Bylo také navrženo 
zamyslet se nad srozumitelnějším názvem instituce a zdůrazněna nutnost koordinace 
výzkumu k maximalizování zisku dat. Jako přestavitele Centra by bylo vhodné zvolit 
renomované osobnosti v rámci ČR.  Závěrem bylo konstatováno, že byla přestavena 
vize vedoucí k rozvoji fakulty a eliminaci duplicitních nákladů. Část aktivit již probíhá 
pod jinými hlavičkami.  

AS ZSF vzal informaci na vědomí a podpořil návrh na vznik Centra 
aplikovaného výzkumu. Zároveň doporučil další rozpracování nastíněné vize.  
 
5. Změna Statutu ZSF JU související se změnou VŠ zákona 

Na návrh místopředsedy AS ZSF JU Mgr. et Mgr. Ondřeje Doskočila 
předkládá děkan fakulty.  
 

Protože již došlo ke schválení nového VŠ zákona, je nutné stávající Statut 
ZSF JU změnit tak, aby byl v souladu s jeho novým zněním. Senátor Doskočil již 
konzultoval nastalou situaci s právníkem JU. JU však ještě nezaujala jednoznačné 
stanovisko v otázce studijních a zkušebních řádů fakult. S novým zněním musí 
existovat na univerzitě konsensus. Nový Statut ZSF JU proto ještě nemůže být 
předložen.  

AS jednohlasně schválil, že o eventuelní změně Statutu ZSF JU, který by byl 
ve shodě se stanoviskem JU, bude AS ZSF JU hlasovat per rollam. 
 



6. Změny ve Vědecké radě ZSF JU 
Předkládá děkan ZSF JU prof. MUDr. Miloš Velemínský, CSc. 
 
Děkan ZSF JU předložil návrh na jmenování nového člena Vědecké rady ZSF JU 

generálního ředitele Nemocnice České Budějovice a.s. MUDr. Břetislava Shona.  
 

Hlasování: 9 pro  návrh, 1 se zdrželo, 0 proti 
Návrh byl schválen. 

 
Děkan ZSF JU předložil návrh na odvolání člena Vědecké rady ZSF JU  prof. Dr. 

Josefa Dolisty, Ph.D., Th.D.   
 

Hlasování: 8 pro  návrh, 2 se zdrželo, 0 proti 
Návrh byl schválen. 
 
7. Různé 
 
Studentská rada JU 

Student ZSF Pavel Scholz seznámil AS ZSF se strukturou a fungováním 
Studentské rady JU, jíž se stal předsedou. Studentská rada JU tak po dlouhé době 
„nečinnosti“ opět začala plnit svou roli poradního orgánu rektora JU. Senátor Mudra 
byl zvolen místopředsedou za ZSF JU. Byl zmíněn návrh nového systému hodnocení 
výuky studenty a senátoři byli upozorněni na nové www stánky Studentské rady JU 
na webu JU.  
 
 
        
       Zapsal: Miloš Velemínský ml.  
       Kontrolovala: Lucie Kozlová 
 

V Českých Budějovicích dne 12.1.2006 


